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Innovatieve concepten voor 
brandveiligheid komen nauwelijks 
van de grond door oeverloze 
discussies tussen bouwer en 
brandweer. Ingenieur Rob Stark van 
IMd raadgevende ingenieurs dringt 
aan op een landelijk brandteam. 
Maar ook over dat vernieuwende 
voorstel zijn de meningen verdeeld.

Thomas van Belzen
Den Haag  - Stark was drie jaar gele-
den in Londen. Blij verrast werd 
hij door een vast team van 
brandweerlieden dat bij complexe 
projecten wordt ingeschakeld. “Ze 
behappen de hele regio”, zegt de 
ingenieur uit Rotterdam. Hij 
mijmert: hadden we in Nederland 
ook maar zo’n team van experts. 
“Acht man– vier ingenieurs en vier 
brandweermannen - moet genoeg 
zijn om heel Nederland te 
bestrijken.” 
Stark hekelt de Hollandse 
praktijk. Wijkt een concept af van 
het klassieke bouwen, dan volgen 
er discussies op lokaal niveau en 
trapt de brandweer dikwijls de 
rem in. “In het ergste geval  wordt 
een innovatief, deugdelijk concept 
niet toegepast. Soms door gebrek 
aan kennis.” 
Brandweermannen moeten de 
taal van ingenieurs spreken en 
andersom, vindt Stark. “Nu blijven 
we steken in elkaars werelden. 
Met als gevolg dat het Bouwbe-
sluit met minimumeisen te 
dominant wordt. Nu wordt er nog 
veel gedacht in minuten. Iets 
moet 30 minuten brandwerend 
zijn, 60 of 90. Meer en meer 
ingenieurs willen echter werken 
met risicoscenario’s. Wat voor 
brand kan er daadwerkelijk 
optreden? Wat betekent dat voor 
de temperatuur in de ruimte en in 
de constructie? We kijken te veel 
op microniveau naar de materie, 
waardoor we soms niet voor de 
meest veilige oplossing kiezen. In 
theorie kan het zelfs zo zijn dat 
een constructie sneller opwarmt 
dan is aangenomen, omdat 
producten op elementniveau in 
de fabriek worden getest en niet 
in de toepassing.”
Geef innovatie ruimte. Denk in 
concepten. Lanceer één nationaal 
brandteam. PvdA’er Albert de 

ACHTERGROND   

    voor brandteam naar Londens model

Vries  herkent zich in de problema-
tiek. Toch is hij er niet van overtuigd 
dat één nationaal brandteam 
wonden heelt. “Ik kan dat niet goed 
beoordelen. Daarvoor moet ik eerst 
de voor- en nadelen horen. Maar we 
zijn net begonnen met regionale 
uitvoeringsdiensten. Ik denk dat we 
die eerst een kans moeten geven.” 

Het idee voor een landelijk brand-
team is niet helemaal nieuw. Sterker 
nog: er bestaat al een commissie die 
afwijkende concepten voor 
brandveiligheid beoordeelt. Met dat 
verschil dat die commissie niet 
meedenkt in het voortraject, maar 
pas bij geschillen wordt ingescha-
keld. Johan Koudijs is voorzitter van 

die zogeheten commissie praktijk-
toepassing brandveiligheidsvoor-
schriften. “Een nationaal brandteam 
is op zich een goed idee. Maar met 
verschillende deskundigen werken 
we nu aan een advies voor de 
minister: hoe kan hij onze commis-
sie zo verbreden dat wij ook 
toekomen aan het beslechten van 
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geschillen over andere bouwkun-
dige, gelijkwaardige oplossingen. 
(isolatie, geluid, omgeving, etc., 
red.) Tot die tijd wil ik inhoudelijk 
niet op het voorstel ingaan.”
Het aantal geschillen moet niet 
overdreven worden, benadrukt 
Koudijs. Zijn commissie behan-
delt er jaarlijk ongeveer 25. “We 
zijn ongeveer twee maanden kwijt
voor we een uitspraak doen. 
Volgens mij kan dat sneller en zou
dat maximaal zes weken moeten 
duren.”
Eén landelijk brandteam. Acht 
deskundigen die elkaars taal 
spreken, verstand van zaken 
hebben en de techniek kunnen 
bijbenen. Nooit meer discussies. 
Klinkt goed, maar of het er ooit 
van zal komen is sterk de vraag.  
Brandweer Nederland is namelijk 
niet enthousiast. “Je kunt wel acht
personen bij elkaar zetten, maar 
daar ga je het echt niet mee 
redden”, voorspelt Charles Meijer, 
voorzitter van de vakgroep 
brandveilig leven bij de Brand-
weer Nederland: “Het idee is niet 
nieuw en de wereld is veranderd. 
Brandweerkorpsen werken al veel 
beter samen in regionaal verband.
Je kunt beter investeren in het 
vergroten van de deskundigheid 
van betrokken partijen.” 
Efficiënter opereren kan wel, 
beaamt Meijer. “Nu doen we in 
feite alles wat gemeenten vragen. 
Wij zouden alleen nog de bouw-
aanvragen van complexe gebou-
wen moeten beoordelen. Verder is
men nu al bezig om meer 
risicogericht te werken in plaats 
van regelgericht.” 
Krijgt de brandweer een grotere 
rol in het bouwproces? Komt er 
één landelijk brandteam? Het zijn 
vragen die de politiek de komende
maanden, jaren zal moeten 
beantwoorden. Een ding staat 
vast: de brandweer maakt zich 
zorgen. “Met het oog op de nieuwe
Omgevingswet wordt het 
spannend”, zegt Meijer. “Waarom 
niemand naar de brandweer 
luistert? Onze rol is nergens 
wettelijk geregeld. Eigenlijk 
bestaat de brandweer niet. We 
worden gezien als onderdeel van 
gemeenten of van veiligheidsre-
gio’s. Maar die bezuinigen.” 
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